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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Gazdasági és 
Városfejlesztési Bizottságának 2023. január 26. (csütörtök) napján 8 órakor Szekszárd Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Dísztermében megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak:    Rácz Zoltán elnökhelyettes; 

Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő, bizottsági tag; 
Szegedi Attila bizottsági tag; 
Posta Zoltán bizottsági tag; 

      
Távolmaradását jelezte:  Bomba Gábor elnök;   
 
Tanácskozási joggal megjelentek: Zaják Rita tanácsnok 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető, jkv. vezető; 
Magyar Károly igazgatóságvezető; 
Dési Ildikó közbeszerzési referens; 

 

Bomba Gábor elnök távollétében Rácz Zoltán elnökhelyettes köszönti a megjelenteket, majd 
megállapítja, hogy az 5 tagú bizottságból 4 bizottsági tag jelen van, a bizottság 
határozatképes. Az elnökhelyettes az ülést 8 órakor megnyitja. 
 
Az elnökhelyettes szavazásra teszi fel az ülés napirendjének elfogadására tett javaslatát, 
amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő napirendet 
állapította meg: 
 

NAPIREND 
 
1. napirendi pont: 

Egyes önkormányzati intézmények földgáz beszerzési árának meghatározása 
(8. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Magyar Károly igazgatóságvezető 
Előadó: Magyar Károly igazgatóságvezető 
 

 

1. napirendi pont: 

Egyes önkormányzati intézmények földgáz beszerzési árának meghatározása 
(8. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Magyar Károly igazgatóságvezető 
Előadó: Magyar Károly igazgatóságvezető 
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Rácz Zoltán elnökhelyettes: A földgázárak alakulása, illetve a földgáz vásárlásának a 
szükségessége tette szükségessé ezt a rendkívüli ülést. Amikor én végigolvastam ezt az 
anyagot, jelentős hiányérzetem volt ezzel kapcsolatban, ugyanis azt gondolom, hogy egyikünk 
sem tőzsdei, sem pedig gáz vásárló szakember, és ez az egy meghatározás, hogy van egy árunk, 
és vagy megvesszük vagy nem, ez a két döntési lehetőségünk ez így nem igazán szimpatikus. 
Nem igazán szolgálja azt gondolom a város érdekét. Van a városnak egy energetikusa, én 
nagyon vártam volna, hogy az energetikus valamiféle diagramokkal táblázatot, számítást 
csatol emellé az anyag mellé. Utánanéztem a jelenlegi gázár már 63 euró/megawatt, az 
előterjesztésben szereplő 66,4 eurós megawattonkénti gázár valamivel magasabb. Nyilván ez 
nem akkora értékkülönbség, hogy ez befolyásolna bennünket, de azért mégis valamiféle 
tendenciát mutat, hogy a gázárak lefelé mennek. Ugye itt összesen 15 nap fűtési idény esik 
ebbe a 9 hónapba, amit meg kellene most határozni, hogy ennyiért vegye a város vagy 
javasoljuk, hogy ennyiért vegye a város. 1,4 millió köbméter vásárlásáról van szó. Nem tudom, 
hogy az előző évben ugyanerre az időszakra mennyi volt a gáz felhasználásunk. Karcsi, ha tudsz 
erről nekem mondani adatot akkor megköszönnénk azt gondolom.  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Körülbelül ugyanennyi volt, a 2023-at úgy terveztük, hogy 
ugye volt az intézkedési terv, és annak megfelelően voltak intézmény-összevonások stb., tehát 
azt figyelembe véve a tavalyi beszerzéshez körülbelül egy 5-10%-kal több volt és bocsánat nem 
1,4 millió köbméter, hanem kilowatt, csak azért, mert 10-es átváltás van.  
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Még egy kérdésem lenne akkor, hogy azok az intézkedések, 
amiket takarékosság címén megtett a város, azok befolyásolták-e ezt a mennyiséget, illetve 
milyen mértékben befolyásolták? Mennyivel lesz várható, hogy kevesebb lesz?  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Az 5-10 százalékot várjuk mi körülbelül, de a beszerzésünk 
és a jelenlegi szerződésünk olyan, hogy 30 százalékkal eltérhetünk, tehát, hogyha valami gond 
van, akkor beleférünk ebbe a tól-ig sávba, van egy kis játékterünk lefelé és felfelé is. 
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Nyilván azért kérdezem, mert ugye olvassuk a újságokban, hogy 
kiket miért büntetnek meg, mennyire a túllépésért és mennyire a megtakarításért. Akkor én 
továbbadnám a szót, kérném a kérdéseket, hogyha van, tegyétek fel.  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Tehát arról van szó, hogy a kormány múlt hét pénteken 
hozott egy kormányrendeletet, amiben 5 munkanap volt biztosítva. Ez egy lehetőség, tehát ez 
egy ajánlás, nem kötelező, ezt felajánlották. 5 munkanapot kaptunk arra, hogy amennyiben 
döntés születik róla, hogy mondjuk fixáljuk az árakat, akkor azt mi egy adatlapot kitöltve 
feltölthessük az MVM-nek a honlapjára. A szerződött kereskedőnk az MVM Next. Ha erről 
döntés születik, akkor ők a jövő hét hétfői árán lekötik, lefixálják szeptember 30-ig, amíg a 
szerződésük is tart, mert ez a földgázév. Addig lesz fixálva. Igazából viszonylag kevés 
információnk van, megmondom őszintén. Való igaz, nem csatoltam diagramot, de tavaly 
augusztusban 350 euró volt, mi 130 eurón szerződtünk, most 56 euró. Zuhan nagyon, 
meredeken zuhan napról-napra, de, hogy holnapután mi lesz, augusztusban mi lesz, nyilván 
senki nem tudja. Ugye az előterjesztésben is szerepel, hogy nálunk a földgázfelhasználás az 
gyakorlatilag a fűtést jelenti. Nincsen technológiánk, ami évközben is menne, vagy akkora nagy 
konyha, ami gázfogyasztást eredményezne. Tehát magyarul ez az árfixálás nekünk 
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gyakorlatilag a márciust vagy rossz esetben április végét jelenti, mert szeptember 30-ig április 
után gyakorlatilag nincsen gázfogyasztás. És még egy mondat, nem tudom megmondani, hogy 
mi lesz, az alap kiinduló áron 20-30 euró volt évekig, akkor jött ugye a háború, válság stb., 
akkor ugrott fel 350-re, most tartunk 60 körül, tehát én azt gondolom, maximum 20-30-ig 
mehet le, mint ami volt, de nem tudom, mert ugye most itt belépett Amerika, tehát nem tudok 
mit mondani. 
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Elnézést, egy kérdésem lenne még. Létezett, és nem tudom, hogy 
most létezik-e ez a menedékes ár, de ha igen, az mennyi.  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: A mi szerződésünkben, amikor december végén köttetett, 
körülbelül 700 forint nettó volt a gáz köbmétere. Most áttérek a kilowattról a köbmétere. 
Jelenleg a menedékes ár 715 forint/köbméter, de amióta szerződtünk, ugye lejjebb ment az 
euró, most már 60 körül vagyunk, tehát a földgáz köbmétere is már lejjebb ment, viszont a 
menedékes az ugyanúgy maradt ez a 700 forint, amit rögzített az E-ON. 
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Tehát a menedékes ár jelentősen magasabb? 
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Így van. Ugye azért is, mert az egy kényszer. 
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Világos.  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Gyakorlatilag azt mondta az energiakereskedő, hogy ha 
akarod, akkor ennyiért adom neked az áramot, nem közbeszereztél, nem beszereztél, nem 
csináltál semmi olyat, úgyhogy magasabb a menedékes ár. 
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Köszönöm szépen. 
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: És bocsánat, talán nem tudom mennyire derült ki az 
előterjesztésből, hogy a mi szerződésünk indexált, tehát ez azt jelenti, hogy minden hónapban 
az akkor adott árfolyamon fogják kiszámolják az elhasznált köbméterrel, amit kiszámláznak. 
Ugye a rögzített árnál ezt pont az ellenkezője, ott akkor van egy ár, és végig azzal fog számlázni. 
 
Posta Zoltán bizottsági tag: Részben kaptam is választ a kérdésemre. Egy dolog merült fel 
bennem, hogy elmondtad, hogy gyakorlatilag milyen kockázatot futunk. Hogyha arról 
beszélünk, hogy nincs komoly felhasználás ebben az időszakban, akkor egyrészt ugye a 
költségvetésnek az elfogadása előtt vagyunk, nyilvánvalóan rögzített ár esetében tudunk 
mivel számolni, semmifajta további kockázatot nem futunk. Ha nincsen felhasználás, lényeges 
érdemi felhasználás nincsen, akkor gyakorlatilag teljesen mindegy, hogy milyen áron kötjük le, 
jóformán mindegy, mert ugye nem vagyunk tőzsdei szakértők. Én azért bizakodó vagyok, meg 
optimista abban a tekintetben, hogy ha a kormányzat hoz egy döntést, akkor annak van célja. 
Nyilván itt is van Szekszárdon valószínűleg energetikai szakember, akinek van véleménye. Én 
azt gondolom, hogy kormányzati szinten kicsit komolyabban foglalkoznak ezzel az üggyel. 
Tehát nem hiszem, hogy a kormányzat csapdába akarja csalni az önkormányzatokat, ez egy 
lehetőség, nyilván mindenki eldönti, hogy mit csinál. Én azt javasolom, hogy fogadjuk el az 
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előterjesztést szó szerint, úgy ahogy van, mivel úgy gondolom komoly érdemi kockázatot nem 
fogunk futni. Köszönöm.  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Azért, ha a fűtési szezont nézzük, ugye a szerződésünk 
januártól él, tehát azért mégiscsak a fűtési szezon egyharmadának a felhasználása ez. Kicsit 
talán több is, mint egyharmad. Hogyha január-február és március vagy április közepét veszem 
fűtési szezonnak, akkor azért olyannyira nem elenyésző. 
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Nem kevés tétel. Nem kis tétel. 
  
Magyar Károly igazgatóságvezető: Most jelenleg ilyen 50-55 millió forint körül van ez az 
időszak, amiről beszélünk, március 1-től április közepéig ezzel a kondícióval. De nem látunk a 
jövőbe. Kolleganőm itt mellettem még szeretne segíteni azzal is, hogy mi felhívtuk az MVM-et 
is. A kereskedelmi igazgatóval is beszéltünk, meg egy másik úrral is. Az egyik nem foglalt állást, 
tehát azt mondta, hogy nem akar nyilatkozni, a másik, a kereskedelmi igazgató úr pedig azt 
mondta, hogy ő belevágna, tehát ő ezt ajánlja nekünk, mert most nagyon alacsonyak a 
gázárak.  
 
Zaják Rita tanácsnok: Köszönöm szépen a szót tisztelt elnökhelyettes úr, azt szeretném 
kérdezni igazgatóságvezető úrtól, hogy jól értem, akkor spórolhatunk valamekkora összeget, 
ez biztos, de, hogyha nem kötjük meg, akkor lehet magasabb, de lehet, hogy többet is 
spórolhatnánk.  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Ha most lefixáljuk, de lemegy az ár 20 euróra és úgy 
marad, akkor buktunk, hanem fixáljuk le, és felmegy 200 euróra, akkor is. 
 
Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér bizottsági tag: Tehát ebből az az igazság, hogy bármi lehet. 
Viszont az elmúlt időszak alapján én azt láttam, legalábbis a mezőgazdasági területen, hogy a 
kormány próbál segíteni, viszont, ha abban a pillanatba nem élünk a lehetőséggel, ezt most a 
gabonaárak tekintetében nézzük, akkor hatalmasat bukhatunk. Tehát mindenki arra pályázott, 
hogy a búzát majd később betárolja és később ugyanúgy, ahogy megszokta eddig a piac 
mozgását, majd január-februárban eladja. Hát azok most a tavalyi év áránál jóval 
alacsonyabban tudják eltenni, tehát akkora veszteség van, hogy ez valami őrület. Én tudom, 
hogy hazardírozás, mert lehet, hogy lejjebb megy, de szerintem amennyit bukhatunk, annál 
nem mehet lejjebb. 
  
Magyar Károly igazgatóságvezető: Történet bármilyen esemény a világban, amit abszolút 
nem láthatunk előre, és ami fenekestől felforgathat mindent. Ez is benne van, de az is benne 
van, hogy nem történik semmi, és abszolút normalizálódik ez a piac.  
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Nehéz kérdés. 
 
Posta Zoltán bizottsági tag: Az előbb elhangzott itt egy 55 millió forintos összeg. Az 
előterjesztésben szó szerint az van, hogy ha lekötjük fix áron most a gáznak a vételét, akkor 
március 1. és szeptember 30. közötti időszakra fog ez vonatkozni. Akkor az előbb azt mondtad, 
hogy ez még a fűtési időszaknak az egyharmada. Fűtési szezon november-december-január-
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február, tehát mihez képest az egyharmad? Tehát az 55 milliót akarom most megfogni, hogy 
honnan jön ki az a szám. 
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: A szerződésünk ez év január 1-től él, tehát a korábbi 
időszak fűtési szezonja az most nem számít, és ha nézzük január-február-márciust, 3 és fél 
hónap ebben az évben a fűtési szezon. Ez a rögzítés március 1-től él, tehát másfél hónap, nem 
a január-február, ezt a másfél hónapot tudjuk, az ez évre jutó március 1-től. 
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Amennyiben nincs több kérdés, akkor szavazásra tenném fel a fix 
áron történő szerződéskötést. 
 
Az elnökhelyettes szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 3 igen 
szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése  
Gazdasági és Városfejlesztési Bizottságának 

9/2023. (I.26.) határozata 
az Önkormányzat és intézményei földgáz árának képzése 

módjáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Gazdasági és Városfejlesztési Bizottsága a Szervezeti és 
Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII.23.) önkormányzati 
rendelet 1. melléklet Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság 
alcím 1.2. pont 6. alpontjában meghatározott hatáskörben 
eljárva  

 
1. támogatja, hogy az önkormányzat és intézményei 
adjanak be kérelmet az MVM Next szerződött földgáz kereskedő 
felé azzal a szándékkal, hogy a 12/2023. (I. 20.) Kormány 
rendeletnek megfelelően a 2023. 03. 01. – 2023. 09. 30. 
időszakra vonatkozóan a földgáz fizetendő egységára a jelenlegi 
indexált ár helyett fix áras legyen. 

 
Határidő: döntéshozatal napja 
Felelős: Bomba Gábor elnök 

 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy töltse ki a kérelmet 
megalapozó adatlapot, és töltse fel a megadott online felületre. 

 
Határidő: 2023. január 27. 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

 

 

 



 

  0126jkv 

6 

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el, így az elnökhelyettes az ülést 8 óra 17 perckor 
berekeszti.  
 

K.m.f 
 
 
 

Posta Zoltán 
                   jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 
Készítette: 

dr. Holczer Mónika 
  jegyzőkönyvvezető 

  
 

 

 

Bomba Gábor 
elnök 

 

 

Ellenjegyezte: 
           dr. Gábor Ferenc 

                jegyző 
 


